
 

 

 
DEN NORSKE KIRKE 
Rissa felles menighetsråd 

 

 

 

 

MØTEREFERAT 

 
Utvalg: Rissa felles menighetsråd 

Møtested: Møterom Blåheia, Indre Fosen rådhus  

Møtedato: Mandag 3. juni 2024 

Tid: kl. 18:00 – 21:00 

 

• Ord for dagen: Helena og Lena 

• Mat: Helena og Lena 

 

Disse møtte:  

Helena Sørensen, Lena Sofie Hammern Sivertsvik, Jens Ola Nyheim, Finn Yngvar Benestad, Beate 

Rønning Vågen, Katharina Moe Dahle, Frode Askjem, Vigdis Schei, Gunn Heidi Husby Lian, Irene 

Dypvik og Ingunn Aarseth Høivik 

Inviterte gjester: Inger Falch Løwø, Anne Hovstein Furunes og Anne M. Benestad var invitert 

til å delta på sak 14/24 og 15/24, men ingen hadde anledning til å møte.  

 

 

Vi startet møtet med: 
• Ord for dagen. Helena leste en andakt fra Steinar Leirviks andaktsbok «Ettertanker». Vi 

sang «Kjære Gud, jeg har det godt» og «Jeg løfter mine øyne opp til fjellene».  

• Godkjenning av referat fra møtet 9. april. Det er gjort en liten endring i referatets punkt 3 f, 

(Fines kirkeutvalg). Dette ble gjort på anmodning fra kirkevergen. Med denne endringen 

ble referatet godkjent.  

• Godkjenning av innkalling og saksliste. Det kom ingen merknader til innkalling og saksliste.  

 

Følgende ordinære saker er til behandling: 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

14/24 Evaluering av forprosjektet Misjon i hagen  

15/24 Kirketelt på Rissamartnan 2024  

16/24 Godkjenning av regnskap 2023 for Rissa felles MR Regnskap og balanse 

17/24 Gjenbruk av gravminner – høring fra fellesrådet  

18/24 Retningslinjer for leirstøtte. Oppnevning av komite  
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DRØFTINGS- OG ORIENTERINGSSAKER:   
 

1. Menighetsrådets sommerfest 

Hvor skal vi være, og hvem vil være med i planleggingen? AU ber alle om å tenke 

gjennom hvordan vi ønsker å ha årets arrangement. Vi har hatt slike sommerfester de to 

siste årene, en gang i Strømmen og en gang på Myran.  

 

Konklusjon: Sommerfesten arrangeres på Sørfjorden Marina torsdag 22. august kl. 18-

21. Vi spleiser på utgiftene, og må regne med at det blir mellom 100 og 125 kr per 

person. Helena tar med kake, Lena har med dessert. Jens Ola griller. Gunn Heidi er 

vertskap. 

 

2. Møte med staben 30. april om utvalgsstruktur og helhetsplan 

Jens Ola orienterer om hva som kom ut av møtet med staben. Pga. misforståelser ble det 

bare Margareth og Ingunn som stilte fra staben.  

 

Konklusjon: Vi prøver på et nytt møte med staben etter sommeren. Før dette møtet har 

AU/menighetsrådet jobbet med et forslag til oppdatert helhetsplan. Det er viktig å få et 

godt samarbeid med staben om arbeidet i utvalgene og planverket. Utvalgene må kunne 

fungere selv om ansatte er i permisjon eller skifter jobb. Det er mulig at kirkeutvalgene 

fungerer så godt nå, at det er mindre behov for alle de faste fagutvalgene.  

 

3. Kirkemøtet 2024 sitt vedtak om videre arbeid med organisasjonsutvikling 

Kirkemøtet i april 2024 fattet i sak 7/24 vedtak om hvordan man ønsker å videreutvikle 
menighetsrådenes og bispedømmerådenes mandat og roller. Finn Yngvar orienterer om 
saken. Vedtaket finner du ved å trykke på denne koblingen. 
 
Konklusjon: Hoved-essensen i den delen av Kirkemøtets vedtak som dreier seg om 
menighetsrådet, er: 

• Kirkemøtet ber Kirkerådet om å legge fram en forskrift som stadfester at kirkas 
rådsorgan utgjør en særskilt styringstjeneste. 

• Kirkemøtet understreker at de to rådsorganene for soknet, menighetsrådet og 
kirkelig fellesråd, må ha et nært samarbeid. Både rådsmedlemmene og de ansatte 
må få tilstrekkelig opplæring i sine oppgaver og roller, og hvordan rådene 
fungerer som styringsorgan. 

• Kirkemøtet vil styrke menighetsrådets rolle som styringsorgan for soknet. De ber 
Kirkerådet om å legge fram forslag til endringer i regelverket, slik at  

a. menighetsrådet får en tydelig rolle ved utlysning av og tilsetting i stillinger 
som fellesrådet har arbeidsgiveransvar for, 

b. prester som arbeider i soknet, blir forpliktet på de planer og prioriteringer 
som menighetsrådet fastsetter, på lik linje med de ansatte som fellesrådet 
har arbeidsgiveransvar for, 

c. menighetsrådet gjennom en årlig samling e.l. kan gi retningsgivende signal 
til fellesrådet om fellesrådets budsjett og planer for den kirkelige 
virksomheten i kommunen.  

 
4. Kort om hva som har skjedd i kirkeutvalgene siden sist 

a. Rissa og Rein v/Finn Yngvar  

Kirkeutvalget holder på med å legge en plan for høsten.  

https://www.kirken.no/globalassets/kirken.no/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkemotet/2024/vedtak/vedtak%20km%207_24%20organisasjonsutvikling%20-%20folkevalde%20soknr%C3%A5det%20og%20bisped%C3%B8mer%C3%A5det.pdf
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• Kulturkveld med tema DÅP. Foredrag om dåpsklærnes utvikling gjennom 

historien, utstilling av dåpskjoler, dåpens betydning som sakrament, 

synging av dåpssalmer og kakefest. Samarbeid med Rissa bygdekvinnelag.  

• Salmekveld med Hans Olav Mørk i september var akkurat kommet i boks 

da han måtte melde avbud. Den utsettes til våren 2025. Disse 

arrangementene er en del av kirkeutvalgets arbeid med å skaffe til veie 

50 000 kr til nytt kjøkken. Det er søkt om Såkornmidler til begge disse 

arrangementene.  

• Kjøkkensaken: Det er sendt ut invitasjon til å komme med pristilbud for de 

tre fagene el-installasjon, rør og snekkerarbeid.  

b. Stadsbygd v/Frode  

• Møte 25. april. Drøftet kirketorsdagene. Stor forskjell på oppmøtet. To 

søknader til såkornfondet: Barneområde og tacotirsdag. 50-

årskonfirmantene. Ny sang- og musikkaften 17. oktober. Utsetter tema-

kveld til januar-februar 2025.  

• Dugnadsgjeng på 11 personer er godt i gang med å male kirka. Samme 

dugnadsgjengen som på prestegården og museet.  

• Gudstjeneste i Amfiet 16. juni, med pilegrimsvandring fra kirka til museet.   

c. Ramsvik v/Gunn Heidi 

• Holy kick-gudstjeneste med Holy Riders på Sørfjorden Marina i godvær. 

• Kveldsmat, i april med besøk av Blomsterpikene. Solsikkesåing. 

Konkurranse om å få den største solsikka.  

• Åpen kirke i sommer, fire torsdager, en i juni og tre i juli.  

d. Frengen v/Irene 

• Møte i forrige uke om salmekvelden 4. juni kl. 19. Gode, lokale solister og 

forsangere. Skal være bevertning.  

• Vandregudstjeneste på Selnes 18. august.  

• Gudstjeneste 29. september kl. 11.  

• Barnehagegudstjeneste før jul.  

• De holder på med å male gjerdet rundt gravplassen. Kjempejobb.   

e. Hasselvika v/Lena  

• Møte 21. mai. Det meste dreier seg nå om å skaffe penger til utskifting av 

kirkeveggen. Planlegger stand på Hasselvikadagen for å få inn penger. Da 

vil de bruke bannerne til kirka.  

• Kulturkvelden med Steinar Leirvik og Becca og Børge Rømma ble en 

magisk kveld. Bra med folk, men det var plass til enda flere.  

• Kirkeutvalg og blomsterfond går litt om hverandre, i og med at tre er med i 

begge utvalg. Plantedag med masse folk i forrige uke. Veldig trivelig dag. 

Møteplass for folk.  

• Friluftsgudstjeneste i Hybo 7. juli kl. 14.  

f. Fines v/Beate  

• Blomsterfondet mest aktivt om våren, pyntet til konfirmasjonen 4. mai. Få 

bygdefolk møtte opp på gudstjenesten, det var mest familie.  

• Utegudstjeneste i Vågen 30. juni kl. 12. Tre stykker var på Husby gravplass 

30. mai. Det var fint.   
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5. Orientering fra prestetjenesten 

Konfirmasjonsgudstjenestene er vel overstått. Fantastiske musikere på alle 

gudstjenestene (Frode og co). Aller finest menighetssang i Hasselvika kirke. Det har gått 

slag i slag med 17. mai og pinse. I går var det presentasjonsgudstjeneste i Rissa. Tre 

barnedåper, der alle barna har vært med på babysang. To av dåpsbarna var med på 

sangen «Guds kjærlighet er rundt om meg». Ti konfirmanter i Hasselvika.  

 

6. Johan Bojers legat for Rein kirke – årsregnskap 2023 

Styret for Johan Bojers legat for Rein kirke har lagt fram årsregnskap for 2023. 
Regnskapet viser et overskudd på kr 293 806. Styret består av de fire 
menighetsrådsmedlemmene som er valgt fra Rissa sokn.  
 

7. Nidaros såkornfond – søknader for 2024 

Rissa felles menighetsråd søkte innen fristen 15. mai om støtte til følgende prosjekter:  

1. Slaveprinsen 2024 
2. Sang- og salmekveld i Hasselvika kirke (Hasselvika kirkeutvalg) 
3. Tacotorsdag i Stadsbygd kirke (Stadsbygd kirkeutvalg) 
4. Barnekirke/barnerom i Stadsbygd kirke (Stadsbygd kirkeutvalg) 
5. Kveldsmat i Ramsvik kirke. (Ramsvik kirkeutvalg) 
6. «Våg å være – våg å synge». En kveld med salmer og viser av Hans-Olav Mørk til 

musikk av Trond Akerø-Kleven. Rissa kirke våren 2025. (Rissa og Rein kirkeutvalg) 
7. Kulturkveld med tema DÅP i Rissa kirke oktober 2024. (Rissa og Rein kirkeutvalg) 

 

Søknadene behandles i bispedømmerådets møte 11. juni. Det er mindre penger til 

utdeling fra Nidaros såkornfond i 2024 enn det har vært de siste årene. Vi må nok tilpasse 

våre forventninger til det.  
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ORDINÆRE SAKER 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

14/24 Evaluering av forprosjektet Misjon i hagen i Rissa  

 

Menighetsrådets vedtak 

1. Rissa felles menighetsråd har gjennomgått erfaringene med forprosjektet «Misjon i 

hagen» og viser til rådets behandling av denne saken, gjengitt nedenfor.  

2. Menighetsrådet er positivt innstilt til å være med på en ny runde med denne typen 

arrangement i samarbeid med NMS.  

3. Menighetsrådet oppnevner sine medlemmer til den nye arbeidsgruppa i løpet av høsten 

2024.  

4. Det kan vurderes en annen lokalitet for arrangementet, gjerne på et litt mer offentlig 

sted. Menighetsrådet tenker at et sted som Stadsbygd prestegård og prestegårdshagen vil 

være godt egnet.  

5. Det bør vurderes om arrangementet skal få et annet navn. 

6. Det kan være en god ide å selge lodd på forhånd. Loddsalget brukes til å skape blest om 

arrangementet, samtidig som det vil skaffe større inntekter til menighetens 

misjonsprosjekt.  

 

Saksopplysninger 

Misjon i hagen ble gjennomført 25. mai i hagen til Anne H. og Jan Erik Furunes i Øvre Fallet 4. 

Menighetsrådet har vært tungt inne i både planlegging og gjennomføring av dette forprosjektet, 

og mange, både i arbeidsgruppa, i menighetsrådet og andre frivillige, har lagt ned et stort arbeid 

med Misjon i hagen denne våren. Det er viktig at vi i fellesskap gjennomfører en grundig 

evaluering. Arbeidsgruppa som sto for planlegging av arrangementet, blir med på evalueringen. 

Forslag til vedtak 

Saken legges fram uten forslag til vedtak. 

 

Menighetsrådets behandling 

Kommentarer til de ulike delene av arrangementet:  

• Informasjon om menighetens misjonsprosjekt: NMS-teltet var sentralt plassert i hagen, og 

NMS stilte med to ressurspersoner, som var der hele dagen. NMS var veldig fornøyd med 

å bli invitert. Når det ikke var besøkende i teltet, satte NMS-folkene seg ved bordene og 

pratet med folk. Det kunne ha vært sagt noe mer konkret om hva de innsamlede midlene 

brukes til på Madagaskar.  

• Plantesalget: Mange personer hadde sådd og alet fram planter som ble solgt på 

arrangementet. Inneplanter fungerte ikke så bra, men uteplanter fungerte veldig godt. 

Det var muligens litt for lave priser på de fleste plantene. Det ble solgt få frøkasser, og 

ingen fuglekasser.  

• Tombolaen: Det var samlet inn mange gevinster til tombolaen, stort sett gjenbruksvarer 

av god kvalitet. Lynlodd fungerte godt, og det ble solgt 1 200 lodd på dagen. Tombolaen 

var plassert ved garasjen, med mulighet for skygge. Det var litt langt å gå til tombolaen 

for de som var dårlige til beins. Det var svært mange gevinster, og en god del gevinster 
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ble igjen etter at arrangementet var over. Ved en senere anledning kan man kalle 

tombolaen for et garasjesalg. Det kan trekke folk.  

• Kafeteriaen: Det ble solgt kaker, sveler og kaffe/te. Vann og saft var gratis. Folk savnet 

salt mat, særlig fordi det var så varmt. Pølser med brød eller påsmurt mat kan være en 

løsning et annet år. For enkelte var det tungt å komme opp trappa til verandaen, der 

kafeteriaen var plassert. 

Generelle kommentarer:  

• Fantastisk at familien Furunes stilte hele huset og hagen til disposisjon. Hagen egnet seg 

ypperlig til arrangementet, og det var plassert ut nærmere 70 sitteplasser med bord. Fullt 

så mange kom det ikke. Det var ca. 50 personer innom, de fleste var der så å si hele 

tiden.  

• Det var god stemning under hele arrangementet. «Misjon i hagen» hadde spesielt stor 

appell til den eldre garde. Noen få barnefamilier møtte opp, og et par barn fra nabolaget. 

Arrangementet kolliderte med en stor fotballcup på Åsly. På denne tiden av året vil det 

alltid være andre arrangementer i helgene. 

• Kjempefint opplegg, med gode programposter underveis. Folk koste seg. Det kunne vært 

mer musikk. Sangstunda på slutten av dagen – da de fleste var gått – kunne ha vært 

tidligere, for det var veldig koselig.  

• Arrangementet kan kortes ned til tre timer, og gjerne begynne tidligere (eller seinere), 

f.eks. kl. 11-14 eller 10-13.  

• Vi må bli flinkere til å skape blest om arrangementet. Filmsnutter på FB, bruke avisa, 

lokalradio. Kunne hatt mer info ute i gata, for å fange opp forbipasserende. 

• Det kom inn kr 15 277 til misjonsprosjektet denne dagen. Av dette kom 6 000 kr inn på 

tombolaen. I forhold til innsatsen er inntekten relativt lav. Hadde alle sammen brukt 

timene til å selge lodd, ville vi trolig ha fått inn mye mer penger enn vi fikk inn denne 

dagen. Men det hadde ikke vært så hyggelig!  

• Menighetsrådet er innstilt på at vi kan gjerne kan prøve dette på nytt – i samarbeid med 

NMS. Vi må sammen ta stilling om det skal være allerede våren 2025, eller om vi står 

over et år.  

• Menighetsrådet tenker at arrangementet kan legges til en annen menighet neste gang, 

f.eks. til Stadsbygd prestegård.  

• Går det an å velge et annet navn enn «Misjon i hagen»? Navnet kan virke 

fremmedgjørende på mange som ikke har noe forhold til misjonsarbeid, men som ville 

hatt stor glede av å være til stede. Menighetsrådet foreslår å velge et navn som ikke 

virker ekskluderende.  

 

Følgende ble enstemmig vedtatt:  

1. Rissa felles menighetsråd har gjennomgått erfaringene med forprosjektet «Misjon i 

hagen» og viser til rådets behandling av denne saken, gjengitt nedenfor.  

2. Menighetsrådet er positivt innstilt til å være med på en ny runde med denne typen 

arrangement i samarbeid med NMS.  

3. Menighetsrådet oppnevner sine medlemmer til den nye arbeidsgruppa i løpet av høsten 

2024.  

4. Det kan vurderes en annen lokalitet for arrangementet, gjerne på et litt mer offentlig 

sted. Menighetsrådet tenker at et sted som Stadsbygd prestegård og prestegårdshagen vil 

være godt egnet.  
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5. Det bør vurderes om arrangementet skal få et annet navn. 

6. Det kan være en god ide å selge lodd på forhånd. Loddsalget brukes til å skape blest om 

arrangementet, samtidig som det vil skaffe større inntekter til menighetens 

misjonsprosjekt.  

 

 

 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

15/24 Kirketelt på Rissamartnan 2024  

 

Menighetsrådets vedtak 

1. Rissa felles menighetsråd vil delta på Rissamartnan 2024 med Kirketeltet.  

2. Gunn Heidi, Lena, Finn Yngvar og diakon Inger danner komiteen som planlegger det som 

skal skje i kirketeltet. Inger kaller inn til første møte i komiteen. Jens Ola hjelper til med 

rigging og nedrigging av teltet m.m.  

3. Alle kirkeutvalg oppfordres til å stille med to personer som kan være med og bemanne 

kirketeltet. Komiteen setter opp planen for dagen. 

 

Saksopplysninger 

I løpet av den forrige menighetsrådsperioden ble menighetsrådet trukket mer og mer inn i 

planlegging og gjennomføring av kirkas deltakelse på Rissamartnan. Dette var i tråd med den 

helhetsplanen man styrte etter, og et ønske fra diakonen og diakoniutvalget. I menighetsrådets 

møte 6. september 2023 evaluerte menighetsrådet deltakelsen på årets martna. Diakon Inger var 

med på evalueringen. Konklusjonen var slik: «Menighetsrådet mener dette er et positivt tiltak, og 

vil anbefale det nye rådet å delta på Rissamartnan med kirketelt også neste år. På forhånd bør 

man drøfte hva vi vil med kirketeltet, og hvem vi vil møte der. Det bør arbeides med å kombinere 

det diakonale aspektet med informasjon om det som skjer i de ulike soknene.»  

 

I dagens møte ønsker AU at vi tar stilling til om Rissa felles menighetsråd skal delta aktivt i 

kirketeltet under Rissamartnan 2024. Den finner sted lørdag 17. august. Hvis svaret er positivt, 

må vi drøfte hvilken målsetting vi har for å delta, hva vi vil utrette og hvem vi vil møte. Vi må bli 

enige om hvor stor bemanning som trengs, og hvordan vi på en god måte kan kombinere det 

diakonale aspektet med menighetsrådets behov for å nå ut til folk med informasjon.  

 

Forslag til vedtak 
Saken legges fram uten forslag til vedtak. 

 
Menighetsrådets behandling 

Innhold:  

• Dele ut brosjyrer om det som skjer i menighetene i løpet av høsten.  

• Kirkeutvalgene utfordres til å trekke fram spesielle arrangementer og aktiviteter som de 

ønsker å informere spesielt om på martnan (f.eks. kulturkveld om DÅP i Rissa kirke 

kombinert med drop-in dåp påfølgende helg?, sang- og musikkaften i Stadsbygd kirke 17. 

oktober, salmekveld i Hasselvika kirke, vandregudstjeneste på Selnes 18. august, osv. ). 

Mulighetene til å søke om leirstøtte bør også presenteres.   
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• Servering av vafler og kaffe/te/saft. Det er positivt på en sånn dag at det er gratis 

servering på kirkas stand.  

• Vi bør ha en rolig plass i teltet som egner seg til samtaler med folk.  

 

Komite: Gunn Heidi, Lena, Finn Yngvar og diakon Inger.  

Katharina kan bare være med på forberedelsene, men er bortreist på dagen.   

Jens Ola kan hjelpe til med rigging. Han kontakter martnaskomiteen og bestiller plass (med 

strøm).  

 

Hvert kirkeutvalg utfordres til å skaffe to personer som kan bemanne kirketeltet. Komiteen setter 

opp bemanningsplanen.  

 

Følgende ble enstemmig vedtatt:  
1. Rissa felles menighetsråd vil delta på Rissamartnan 2024 med Kirketeltet.  

2. Gunn Heidi, Lena, Finn Yngvar og diakon Inger danner komiteen som planlegger det som 

skal skje i kirketeltet. Inger kaller inn til første møte i komiteen. Jens Ola hjelper til med 

rigging og nedrigging av teltet m.m.  

3. Alle kirkeutvalg oppfordres til å stille med to personer som kan være med og bemanne 

kirketeltet. Komiteen setter opp planen for dagen. 

 

 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

16/24 Godkjenning av regnskap 2023 for Rissa felles MR Regnskap og balanse 

 

Menighetsrådets vedtak 

1. Driftsregnskap for Rissa felles menighetsråd 2023 godkjennes slik det er framlagt. 

2. Overskuddet på kr 60 954 overføres til konto 551080119 Bundet driftsfond menighetsråd. 

3. Menighetsrådet ber om at de mange ulike bundne driftsfondene samles mer enn hva 

tilfellet er i dag. Dette vil lette oversikten for kirkeutvalgene. AU får fullmakt til å lage 

oppsettet sammen med kirkekontorets rådgiver på økonomi.  

 

Saksopplysninger 

Regnskapet for Rissa felles menighetsråd er klart for godkjenning.  

Regnskapet viser et driftsoverskudd på kr 60 954. Menighetsrådet må ta stilling til hvordan disse 

pengene skal disponeres.  

 

Balanseregnskapet er ikke delt mellom fellesråd og menighetsråd. I den offisielle balansen ligger 

disse tallene litt om hverandre. Vi har derfor laget et eget regneark, som viser inngående (IB) og 

utgående balanse (UB) for Rissa felles menighetsråd med tilhørende kirkeutvalg. Hvert 

kirkeutvalg har fått sin egen farge i dette dokumentet. Pengene fra de låste 

menighetsrådskontoene fra 2015 ble overført til kirkeutvalgene i løpet av 2023.  

 

Fra konto 551080119 Bundet driftsfond menighetsråd er det tatt kr 118 241,44. Kontoen ble 

styrket med et tilsvarende beløp i desember 2019. Det var en testamentarisk gave, som skulle 

brukes til forskjønnelse av Stadsbygd kirke. Pengene ble brukt til nytt skinntrekk på alterringen i 
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Stadsbygd kirke. Dermed er det bundne driftsfondet som menighetsrådet disponerer, redusert til 

kr 18 161,61. AU mener dette er en litt for liten buffer å ha. De anbefaler derfor menighetsrådet 

å overføre deler av driftsoverskuddet på kr 60 954 til dette fondet. Det kan også være aktuelt å 

overføre noen midler til kirkeutvalgene, til leirstøtteordningen eller til andre formål. Det blir opp 

til menighetsrådet å avgjøre.  

Forslag til vedtak 

1. Driftsregnskap for Rissa felles menighetsråd 2023 godkjennes slik det er framlagt. 

2. Overskuddet på kr 60 954 disponeres slik: (her fylles inn det menighetsrådet mener at 

pengene skal gå til).  

3. Menighetsrådet ber om at de mange ulike bundne driftsfondene samles mer enn hva 

tilfellet er i dag. Dette vil lette oversikten for kirkeutvalgene. AU får fullmakt til å lage 

oppsettet sammen med kirkekontorets rådgiver på økonomi.  

 

Menighetsrådets behandling 

Menighetsrådet mener at en del av overskuddet fra 2023 bør overføres til kirkeutvalgene. Men 

det trenger ikke skje nå. Det ble foreslått at vi i denne omgangen overfører hele overskuddet til 

menighetsrådet balansekonto 551080119 Bundet driftsfond menighetsråd. Dette ble enstemmig 

vedtatt.  

 

 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

17/24 Gjenbruk av gravminner – høring fra fellesrådet  

 

Menighetsrådets vedtak 

1. Rissa felles menighetsråd anbefaler at en ordning med gjenbruk av gravminner blir 

formalisert.  

2. Ordningen bør gjelde alle typer gravminner. 

3. Det er viktig med åpenhet rundt temaet. Etterlatte som ikke ønsker at gravminnet skal 

gjenbrukes, har anledning til å fjerne gravminnet innenfor en tidsramme på et halvt år 

etter festetidens utløp.  

4. Gravminner som skal gjenbrukes, lagres på forsvarlig måte. Navn og data på gravminner 

skal dekkes til før lagring.  

 

Saksopplysninger 

Indre Fosen kirkelige fellesråd har oversendt sak 5/24 Gjenbruk av gravminner. Fellesrådet 

ønsker å innhente menighetsrådenes synspunkter før de fatter endelig vedtak i saken. I 

saksframstillingen til fellesrådet står det slik:  

 

«Kirkevergen får en del henvendelser fra privatpersoner om muligheten for gjenbruk av 

gravsteiner som er slettet av tidligere fester. Dette reiser spørsmål knyttet til logistikk, 

økonomi, miljø og respekt for de avdøde og deres familier.  

 

I henhold til gravplassloven opphører feste ved utløpet av festetiden, og tilsvarende 

opphører frigravsperioden ved utløpet av denne tiden. Når festetiden avsluttes, har 
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gravplassmyndigheten ansvar for å rydde graven etter en periode. Dersom gravminnet 

ikke blir fjernet innen seks måneder etter festetidens utløp, blir det eiendom til 

gravplassen. Festeren har muligheten til å fjerne gravminnet for egen bruk, men må 

dekke kostnadene for fjerning og transport. Ved gjenbruk av gravminnet er det viktig å 

fjerne navn og data for respektfull behandling. Slettede gravminner blir hentet av et firma 

som destruerer steinen, denne transporten er en kostnad. En annen mulighet vi har med 

logistikken, er gravsteinsfirma som ønsker å hente stein kostnadsfritt for så å gjenbruke 

for salg hos dem.  

 

Fordeler ved gjenbruk: 

1. Økonomi: Gjenbruk av gravminner kan være mer kostnadsbesparende for de 

etterlatte.  

2. Miljøvennlig: Ved å gjenbruke gravminner reduseres behovet for produksjon av 

nye materialer, noe som bidrar til miljøbesparelser og bærekraftig praksis.  

3. Bevaring av historie: Ved å gjenbruke gravminner bevares også historien til de 

avdøde og deres familier, og bidrar til en kontinuitet i minnesmerkene på 

kirkegården. 

 

Ulemper ved gjenbruk: 

1. Følsomhet og respekt: Gjenbruk av gravminner kan oppfattes som følsomt av 

noen pårørende, da det kan oppleves som respektløst overfor de avdøde og deres 

minne. Beslutningen om gjenbruk kan vekke emosjonelle reaksjoner hos 

pårørende og berørte parter, og krever derfor nøye kommunikasjon og sensitiv 

håndtering.  

2. Teknisk utfordrende: Fjerning og ombygging av gravminner for gjenbruk kan være 

teknisk utfordrende og kostbart, spesielt dersom gravminnene er skadet eller i 

dårlig stand. « 

 

Menighetsrådets arbeidsutvalg (AU) har drøftet saken. Vi er enige med kirkevergen om at det er 

viktig å ta hensyn til både praktiske, miljømessige og emosjonelle faktorer i vurderingen.  

 

Ifølge gravplassloven paragraf 18 skal festeren, når festetiden er over, gis anledning til å fjerne 

gravminnet fra gravplassen innen seks måneder. Det som ikke er fjernet fra gravplassen innen 

seks måneder etter festets opphør, tilfaller gravplassen.  

 

AU er positive til at gravminner kan gjenbrukes, og mener at en slik ordning bør formaliseres. 

Ordningen bør ikke gjelde kun gravminner av stein, men også jernkors og andre typer 

gravminner. AU mener at dette vil bidra til kontinuitet og mangfold i minnesmerkene på 

gravplassene. Det er viktig at gravminner som skal gjenbrukes, lagres på forsvarlig måte. Navn 

og data på gravminner bør dekkes til eller fjernes før lagring. Hvordan dette gjennomføres i 

praksis, legger vi oss ikke borti.  

 

Forslag til vedtak: 
1. Rissa felles menighetsråd anbefaler at en ordning med gjenbruk av gravminner blir 

formalisert.  

2. Ordningen bør gjelde alle typer gravminner. 

https://lovdata.no/lov/1996-06-07-32/§18
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3. Det er viktig med åpenhet rundt temaet. Etterlatte som ikke ønsker at gravminnet skal 

gjenbrukes, har anledning til å fjerne gravminnet innenfor en tidsramme på et halvt år 

etter festetidens utløp.  

4. Gravminner som skal gjenbrukes, lagres på forsvarlig måte. Navn og data på gravminner 

bør dekkes til eller fjernes før lagring.  

 
Menighetsrådets behandling 

Finn Yngvar foreslo at siste setning i punkt 4 endres til: «Navn og data på gravminner skal 

dekkes til før lagring». Med denne endringen ble forslag til vedtak enstemmig vedtatt.  

 

 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

18/24 Retningslinjer for leirstøtte. Oppnevning av komité Regnskap og balanse 

 

Menighetsrådets vedtak 

Rissa felles menighetsråd oppnevner Finn Yngvar, Vigdis og Ingunn til å utarbeide retningslinjer 

for tildeling av leirstøtte til barn, unge og familier, som skal delta på kristne leirer. Forslaget 

legges fram i et av høstens første menighetsrådsmøter.  

 

Saksopplysninger 

Årsmøtet i Sunde misjonshus har vedtatt å gi deler av overskuddet etter salg og avvikling av 

driften av Sunde misjonshus til Rissa felles menighetsråd. Beløpet er på 200 000 kr. I 

menighetsrådsmøtet 9. april var to medlemmer fra styret i Sunde misjonshus til stede for å drøfte 

hvordan menighetsrådet best kan forvalte disse pengene, som er øremerket leirstøtte til barn, 

unge og familier, som ønsker å delta på kristne leirer.  

Menighetsrådet konkluderte med at det skal utarbeides retningslinjer for hvordan pengene skal 

forvaltes. AU hadde egentlig tenkt å legge fram et forslag til retningslinjer i møtet, men ønsker i 

stedet at det oppnevnes en komité, som kan arbeide med denne saken og legge fram sitt forslag 

i neste møte i menighetsrådet. Som en del av retningslinjene bør det legges en strategi for 

hvordan vi skal opplyse om leirstøtteordningen. Komitéen bør også ta stilling til om det skal være 

begrensning på hvor mange ganger samme person kan få støtte, hva slags leirer som skal 

prioriteres, hvordan pengene skal porsjoneres ut over år, om det skal være en søknadsfrist eller 

løpende opptak. Det bør også stå noe om en leirstøttekomité skal få menighetsrådets fullmakt til 

å dele ut midler, eller om menighetsrådet vil behandle alle søknader selv.  

 

Menighetsrådet må ta stilling til hvem som skal sitte i redaksjonskomitéen, og om de samme 

personene i neste omgang kan utgjøre selve leirstøttekomitéen. 

Forslag til vedtak: 

Saken legges fram uten forslag til vedtak.  

 

Menighetsrådets behandling 

Disse personene ble foreslått til å sitte i komiteen som skal utarbeide et forslag til retningslinjer 

for leirstøtte: Finn Yngvar, Vigdis og Ingunn. 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 


